

Title (en)
Press device and flash butt-welding machine equipped with such a device.

Title (de)
Pressvorrichtung und damit ausgerüstete Abbrennstumpfschweissmaschine.

Title (fr)
Dispositif de pressage et machine de soudage en bout par étincelage équipée avec un tel dispositif.

Publication
EP 0504580 A2 19920923 (DE)

Application
EP 92102165 A 19920210

Priority
CH 84791 A 19910320

Abstract (en)
The press device for pressing together workpieces has two press units (3, 5) which can be pressed against one another and mounted in an articulated manner on in each case one of the two legs (18a, 18b) of a C-shaped force-absorbing unit for absorbing the reaction forces. One press unit (3) is firmly connected to the machine frame (1) and the other press unit (5) is displaceable in the feed direction (7) on guide rails (8a) fixed to the machine frame (1). Although, as a result of this arrangement, the legs (18a, 18b) of the C-shaped force-absorbing unit can be bent up due to the feed pressure during the pressing-together, tilting or inclination of the press rams (11, 12), mounted on them, of the press units (3, 5) does not occur. The press device can be used wherever the two press rams (11, 12) of the press units (3, 5) have to be moved towards one another under high pressures and in exact alignment and lateral feeding of the workpieces to be pressed is to be possible. Consequently, it can be used in flash butt-welding machines, pressure-welding machines, ... and also in machine tools, such as, for example, drilling machines, milling machines, and in a large number of presses and the like. <IMAGE>

Abstract (de)
Die Preßvorrichtung zum Zusammenpressen von Werkstücken hat zwei gegeneinander preßbare Preßeinheiten (3, 5), die an je einem der beiden Schenkel (18a, 18b) einer C-förmigen Kraftaufnahmeeinheit zum Aufnehmen der Reaktionskräfte gelenkig gelagert ist. Die eine Preßeinheit (3) ist mit dem Maschinengestell (1) fest verbunden und die andere (5) in Vorschubrichtung (7) auf am Maschinengestell (1) befestigten Führungsschienen (8a) verschiebbar. Durch diese Anordnung können die Schenkel (18a, 18b) der C-förmigen Kraftaufnahmeeinheit durch die Preßvorschubkraft während des Zusammenpressens zwar aufgebogen werden, ein Kippen oder ein sich Neigen der an ihnen gelagerten Preßstempel (11, 12) der Preßeinheiten (3, 5) erfolgt jedoch nicht. Die Preßvorrichtung kann überall dort eingesetzt werden, wo die beiden Preßstempel (11, 12) der Preßeinheiten (3, 5) exakt fluchtend unter hohen Drücken gegeneinander bewegt werden müssen und ein seitliches Zuführen der zu verpressenden Werkstücke möglich sein soll. Sie kann somit bei Abbrennstumpfschweißmaschinen, Preßschweißmaschinen, ... wie auch bei Werkzeugmaschinen, wie z. B. Bohrmaschinen, Fräsmaschinen, bei einer Vielzahl von Pressen, etc. eingesetzt werden. <IMAGE>

IPC 1-7
B30B 15/06

IPC 8 full level
B23K 9/025 (2006.01); **B23K 37/04** (2006.01); **B23Q 3/06** (2006.01); **B25B 1/18** (2006.01); **B30B 15/04** (2006.01); **B30B 15/06** (2006.01)

CPC (source: EP)
B30B 15/047 (2013.01); **B30B 15/068** (2013.01)

Cited by
US5578329A; EP0646448A1; US5700502A; EP0620095A3; CN105773231A; CN113953722A; US8658935B2; US10040233B2; EP0554068B2

Designated contracting state (EPC)
DE ES FR GB IT SE

DOCDB simple family (publication)
EP 0504580 A2 19920923; **EP 0504580 A3 19930203**; JP H05123896 A 19930521

DOCDB simple family (application)
EP 92102165 A 19920210; JP 11063292 A 19920319